
Coast Guard Medals And Awards Manual

Coast Guard Medals and Awards Manual serves as a crucial guide for recognizing the
exemplary service and accomplishments of personnel within the United States Coast Guard.
This manual outlines the various medals, awards, and decorations that can be awarded to
Coast Guard members for their distinguished performance, bravery, and commitment to
duty. The Coast Guard, as one of the five armed services of the United States, has a rich
tradition of honoring its members, and the medals and awards system plays an essential
role in fostering motivation and morale among its personnel.

Overview of Coast Guard Medals and Awards

The Coast Guard's medals and awards system is structured to promote a culture of
excellence and recognition. Awards are categorized based on the nature of the
achievement, the specific type of service, and the level of merit. Medals and awards are not
only a means of acknowledging individual accomplishments but also serve to inspire others
to strive for excellence.

Categories of Awards

The awards and medals within the Coast Guard can be broadly classified into several
categories:

1. Medals for Valor: These awards are given for acts of heroism and bravery.
2. Meritorious Awards: These are awarded for exceptional service or achievement in a



specific area.
3. Unit Awards: These recognize the accomplishments of an entire unit, rather than
individual members.
4. Long Service Awards: These acknowledge long-term dedication and service to the Coast
Guard.
5. Special Achievement Awards: These are given for unique contributions or
accomplishments that do not fit into other categories.

Types of Medals and Awards

The following are some of the notable medals and awards presented by the Coast Guard:

- Medal of Honor: The highest award for valor in action against an enemy force.
- Coast Guard Cross: Awarded for extraordinary heroism.
- Distinguished Flying Cross: Given for heroism or extraordinary achievement in aerial flight.
- Legion of Merit: Awarded for exceptionally meritorious conduct.
- Coast Guard Achievement Medal: Recognizes sustained acts of heroism or meritorious
service.

Eligibility Criteria

Each medal and award has specific eligibility criteria that must be met for a member to be
considered for recognition. Generally, the following conditions apply:

- Active Duty Status: Most awards require the individual to be on active duty at the time of
the achievement or service.
- Documentation: Proper documentation and substantiation of the act or service are
essential for consideration.
- Command Endorsement: Recommendations typically must be endorsed by a commanding
officer or higher authority.
- Timeframes: Certain awards have specific timeframes within which the act must occur or
be recognized.

Submission Process

The submission process for medals and awards is vital in ensuring that deserving members
receive the recognition they merit. The steps involved generally include:

1. Preparation of a Recommendation: Detailed documentation of the achievement,
including dates, actions, and the impact of the service.
2. Gathering Supporting Evidence: Collecting statements from witnesses, performance
evaluations, and any relevant reports.
3. Command Review: The recommendation is submitted to the commanding officer for
initial review and endorsement.
4. Forwarding to the Appropriate Authority: After endorsement, the recommendation is



forwarded to the appropriate awards board or authority for final consideration.

Medals and Awards Policy

The Coast Guard Medals and Awards Manual provides a comprehensive policy framework
guiding the awarding process. This policy is designed to ensure fairness, consistency, and
transparency in recognizing achievements.

Key Policies

- Timeliness: Awards should be processed and presented in a timely manner to maintain
the relevance of the recognition.
- Transparency: The criteria for awarding medals and the process involved should be clear
to all personnel.
- Equity: The award process should be free of bias or favoritism, ensuring all members have
an equal opportunity for recognition.

Impact of Medals and Awards

The impact of medals and awards on personnel morale and motivation cannot be
overstated. Recognition through awards fosters a culture of excellence, encouraging
personnel to perform at their best. It also enhances unit cohesion and pride, as members
are often motivated by the accomplishments of their peers.

Personal and Professional Development

Receiving a medal or award can significantly contribute to an individual’s career
development within the Coast Guard. It can open doors to new opportunities, promotions,
and specialized assignments. Additionally, awards can be a critical element in performance
evaluations and career progression assessments.

Challenges in the Awards Process

Despite the structured approach, challenges can arise in the awards process:

- Underreporting of Achievements: Some individuals may not formally report their
achievements due to modesty or a desire to avoid attention.
- Complexity of the Process: The procedural requirements can be daunting, resulting in
potential delays or confusion in submissions.
- Perception of Favoritism: If not handled transparently, there can be perceptions of



favoritism, which may undermine morale.

Addressing Challenges

To mitigate these challenges, the Coast Guard can implement the following strategies:

- Training and Awareness: Regular training sessions should be held to inform personnel
about the awards process and criteria.
- Encouragement of Reporting: Leadership should foster an environment where
achievements are celebrated and reported.
- Streamlining Procedures: Simplifying the submission process can encourage more
personnel to partake in the awards system.

Conclusion

The Coast Guard Medals and Awards Manual stands as a testament to the dedication and
bravery of Coast Guard personnel. By recognizing outstanding service and commitment
through a structured awards system, the Coast Guard not only honors individual
accomplishments but also promotes a culture of excellence and teamwork. As the Coast
Guard continues to evolve, maintaining the integrity and effectiveness of its awards
program will be essential in motivating its members and upholding the values of honor,
respect, and devotion to duty. Through continuous improvement and a focus on
transparency, the Coast Guard can ensure that its medals and awards remain a vital
component of its operational ethos.

Frequently Asked Questions

What is the purpose of the Coast Guard Medals and
Awards Manual?
The Coast Guard Medals and Awards Manual provides guidelines and procedures for
recommending and awarding medals, decorations, and other honors to Coast Guard
personnel for acts of heroism, meritorious service, and other significant achievements.

What types of awards are covered in the Coast Guard
Medals and Awards Manual?
The manual covers various awards including personal decorations, unit awards, service
ribbons, and commendations, each designed to recognize specific achievements and
contributions.

How can a member of the Coast Guard be nominated for



an award?
A member can be nominated for an award by submitting a package through their chain of
command, detailing the individual's accomplishments and how they meet the criteria set
forth in the manual.

Are there specific eligibility criteria for Coast Guard
medals?
Yes, each award has specific eligibility criteria outlined in the manual, which may include
the nature of the service, duration, and the impact of the achievement.

What is the significance of the Coast Guard Medal?
The Coast Guard Medal is awarded for extraordinary heroism in a rescue or other life-saving
operation, recognizing acts of bravery that go above and beyond the call of duty.

Can members of the Coast Guard receive awards for
service in joint operations?
Yes, the manual allows for recognition of Coast Guard personnel who participate in joint
operations with other military branches, often through joint awards or commendations.

How often is the Coast Guard Medals and Awards
Manual updated?
The manual is periodically reviewed and updated to reflect changes in policies, procedures,
and the introduction of new awards, ensuring it remains relevant and effective.

What is the process for appealing an award decision?
If an individual believes an award decision is unjust, they may submit a formal appeal
through their chain of command, following the procedures outlined in the manual.

Are Coast Guard awards recognized by other branches
of the military?
Yes, Coast Guard awards are recognized by other military branches, and they can be worn
on uniforms by service members who have served in joint operations or who have received
such awards.
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英语中,shore,beach,coast和bank之间有什么区别？ - 知乎
Jan 30, 2012 · 1. shore 一般指海岸，湖岸或者一些大水域的沿岸 2. beach 指的是上面全是沙子和小石头的临海区域，同意楼上观点不是一条线 3. coast 专指
海岸 4. bank 一般指的是river或 …

英语中，coast，offshore，shoreline，和coastline有 ... - 知乎
1. coast 主要有 vi. 滑行；沿岸航行 和 n. 海岸；滑坡 的意思。 作为名词，很好理解，比如太平洋海岸pacific coast,典型的地名加上名词；再比如西海岸 the
west coast，典型的形容词加名词 …

中国目前有几家costco超市？分别在哪个城市？ - 知乎
永安大道是黄埔区与增城区交界区域的东西向主干道，约4.5公里，连接永和大道与新新公路，是区域物流运输的重要通道。 网友对永安大道增城段可用地块的逐一对照，猜测Costco选
址可能 …

如何评价国人团队创立的 Mount to Coast 跑鞋品牌，及其推出的 …
May 27, 2025 · Mount to Coast R1复杂的鞋面和系带系统。 图片来自外媒，侵删 从已有的信息来看，Mount to Coast R1是否真的有宣传中的那
么棒，还是个未知数。 当然了，从创始团队的 …

如何评价白色海岸（The White Coast）乐队? - 知乎
如何评价白色海岸（The White Coast）乐队? 今年立夏成立的乐队，几首歌听下来完全不像是一个新乐队的水平，成员都是什么来头 显示全部 关注者 9

知乎推荐的羽绒枕牌子downia和pacific coast，发现坑很大？
知乎推荐的羽绒枕牌子downia和pacific coast，发现坑很大？ 在美亚上搜了下这两个牌子价格差不多，定位好像也一样是五星酒店标配。 但是downia因为中国有设厂，中
亚上居然有卖自营的 …

英特尔的酷睿ultra和i系列CPU有什么区别？哪个好？ - 知乎
而如果你不在意GPU性能，大部分学习办公需求确实都是CPU密集型工作，也用不到什么图形性能，那么i系列如今有着不小的价格优势。还有一种极端一点的情况，如果你是带有独显的
笔记 …

迷失海岸（Lost Coast）：全美第38位的高性价比精酿啤酒品牌
May 23, 2021 · 在ratebeer上，迷失海岸评分较高的产品是Lost Coast 8 Ball Stout（黑8世涛，俗称黑啤）、Lost Coast Indica
India Pale Ale（迷失海岸 印迪卡 IPA）。 我认为迷失海岸的产品 …

如何合理的检索外文参考文献的出版地和出版商？ - 知乎
专著的参考文献通常需要出版社名称、出版地等信息，一些书籍的出版地尤其难找，一堆地名不知道到底写哪个。今天我发现可以用 ISBN 轻松找到书籍的出版信息。 任何一本书的扉页都
会 …

为什么『Côte d'Ivoire』译作『科特迪瓦』而不被译作『象牙海岸 …
名从主人。科方希望被音译而不是意译。实际上在其他语言中也应当音译，至于英语世界为什么沿用了ivory coast就是另一个问题了。 英语 Ivory Coast, also
known as Côte d'Ivoire, [a] …
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Jan 30, 2012 · 1. shore 一般指海岸，湖岸或者一些大水域的沿岸 2. beach 指的是上面全是沙子和小石头的临海区域，同意楼上观点不是一条线 3. coast 专指
海岸 4. bank 一般指的是river或 …

英语中，coast，offshore，shoreline，和coastline有 ... - 知乎
1. coast 主要有 vi. 滑行；沿岸航行 和 n. 海岸；滑坡 的意思。 作为名词，很好理解，比如太平洋海岸pacific coast,典型的地名加上名词；再比如西海岸 the
west coast，典型的形容词加名词 …
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